ZJ4307新闻学概论
学时：54学分：3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】无
【课程简介】了解新闻学的研究对象和内容体系，新闻的性质与功能，新闻事业的历史规律，新闻传播活动的要素构成，理解新闻自由的实质和社会控制的必要性、新闻专业主义理论的演变和内涵，掌握新闻选择的价值标准、基本原则和方法。
ZJ4307 Introduction to Journalism

Hours：54Credit(s)：3
【Learner-oriented】Journalism  Major
【Pre-requisite(s)】N/A
【Course Introduction】This course introduces the overview, production, development laws,natureand function of journalism, as well press freedom and socialcontrol,the media audience, the principles of journalism, the selection of news, news dissemination, etc.

ZJ4301 传播学概论

学时：54 学分：3

【面向对象】新闻学、广告传播专业

【先修课程】无

【课程简介】讲授传播学的基础知识和基本理论，主要内容分为：控制分析、内容分析、媒介分析、受众分析、效果分析等五部分；在此基础上，培养学生定性、思辨思维的能力。引导学生运用所学的传播学知识审视新近出现的传播现象，如微博、微信、手机短信等，分析新媒体与传统媒体在传播方式、传播手段等的异同，分析媒介与社会的关系，并探讨其未来发展趋势。

ZJ4301 Communication Theory

Hours：54 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major, Advertising Communication Major

【Pre-requisite(s)】 N/A
【Course Introduction】About the basic knowledge and basic theory of communication theory, and the main content is divided into 5 parts：Control analysis, Content analysis, Media analysis, Audience analysis and Effect analysis. on this basis, to cultivate students' ability of qualitative, thinking. Guide the students to use the knowledge propagation examine propagation phenomena appeared recently, such as micro-blog, Micro message, mobile phone short message, analyzed similarities and differences between new media and traditional media in the mode of transmission, propagation method, analysis of the relationship between the media and society, and explore the future development trend.
ZJ4308  中外新闻传播史

学时：54 学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】无

【课程简介】本课程介绍中国和外国新闻传播史上的重大事件、人物、思想；探讨其中存在的规律以及对当今新闻事业的启示。

ZJ4308 History of Chinese and Foreign News Communication

Hours：54 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】N/A

【Course Introduction】This course introduces the major events, great people, and ideas in the news thoughts of China and foreign countries, to explore the existence of laws and their enlightenment of today's journalism business.

ZJ4303 媒介经营与管理

学时：54/18 学分：3

【面向对象】新闻学专业  广告传播专业

【先修课程】管理学原理

【课程简介】本课程介绍媒介的运营环境 、市场定位 、形象塑造 、品牌经营管理 、生产制作管理 、营销宣传 、产品营销 、广告营销 、产业化经营等。

ZJ4303 Media Operation and Management

Hours：54/18  Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism  Major,  Advertising Communication Major
【Pre-requisite(s)】Principles of Management

【Course Introduction】This course introduces the media environmental analysis, media  market positioning, media image-building,media brand operation, media production management, media marketing, media industrialization, etc.

ZJ4310 媒介经济学
学时：36 学分2
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】经济学原理、媒介经营与管理
【课程简介】本课程向学生介绍媒介经济学的基础理论和媒介市场运作的相关知识，侧重于介绍媒介的二次销售理论、媒介的受众需求、媒介的价格弹性等内容，旨在提高学生的综合知识水平，以适应媒介市场化的需求。
ZJ4310Media Economics

Hours：36，Credit：2
【Object-oriented】Journalism

【Pre-requisites】The principles of economics, media operation and management

【Course Introduction】This course introduces students to the relevant knowledge of media economics theory and media market, the two sale theory, the media focuses on the media audience, the price elasticity of demand of media content, in order to improve the level of comprehensive knowledge of students, to adapt to the media market demand.

ZB4311新闻编辑与评论
学时：51/18 学分3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】新闻采访与写作
【课程简介】学生掌握新闻编辑的基础理论与基本原则，明确新闻编辑的基本素养，掌握新闻评论写作的基本要求与技能。

 ZB4311  News  Edition  and  Comments
Hours：51/18，Credit(s)：3

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】News collecting and writing
【Course Introduction】 Students master the basic theory and basic principles of the news editor, clear news editor basic literacy, to grasp the basic requirements and skills of the news commentary writing.
ZB4312新闻采访与写作
学时：54/18  学分3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】无
【课程简介】学生了解并掌握新闻采访与写作的基本知识、技能与技巧，较为熟练地运用各种采访方法从事新闻采访与报道。
 ZB4312 News collecting and writing 
Hours：54/18  Credit(s)：3

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】N/A
【Course Introduction】Students understand and master the basic knowledge, skills and techniques of news collecting and writing, and more skilled use of the various interviews news coverage and reports. 
ZJ4305 新媒体导论

学时：54/18  学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】媒介经营与管理

【课程简介】本课程介绍新媒体的界定、新媒体与社会发展、新媒体技术、新媒体的经营与管理、新媒体的发展趋势等。

ZJ4305 Introduction  of  New Media
Hours：54/18 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Media Operation and Management

【Course Introduction】This course introduces the definition, social developments, technology, management, and developmental tendencies of the new media.

ZX4307电子排版与制作
学时：36/18  学分2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】新闻编辑与评论

【课程简介】学习方正飞腾创意5.0和相关软件的基本功能和基本操作，掌握电子排版的基本流程和基本技能。

 ZX4307   Electronic Page Composition and Production
Hours：36/18，Credit(s)：2

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】News Edition and Comments
【Course Introduction】 Learn the basic functions and basic operations of the Founder FIT creative 5.0 software,master the basic flow of electronic typesetting and basic skills.
ZX4306  传媒心理学
学时：36  学分2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】无

【课程简介】主要介绍新闻传播活动中传者和受者的心理活动的特点和规律,以及传媒对社会心理的影响。引导学生利用这些规律去分析新闻传播活动的一些现象。

ZX4306   Media  Psychology
Hours：36 Credit(s)：2

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】N/A
【Course Introduction】This course introduces the characteristics and laws of  Communicators and recipients’ mental activity in news dissemination activities,  and the psychological impact of media on society. Guiding students to use these laws to analyze some phenomena in news dissemination activities.
ZX4330  媒介产业发展前沿

学时：36   学分：2

【面向对象】新闻学专业  

【先修课程】媒介经济学

【课程简介】本课程结合最新业界发展动态,介绍关于媒介产业的理论与实践发展趋势，并通过案例分析，引导学生关注媒介产业的发展，及时掌握最新资讯。

ZX4330 Media Industry Development

Hours：36   Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism  Major

【Pre-requisite(s)】Media Economics
【Course Introduction】Combined with the latest developments in the media industry ,the course introduces the developing trend of the media industry’s theory and practice ,and guide students to pay attention to the development of media industry, to master the latest information in time by case analysis.

